
Protokół Nr XXI/2020 
z obrad sesji Rady Miejskiej Sędziszów 

z dnia 28 maja 2020 roku 
 

Otwarcia obrad sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Sędziszów Adam Mysiara. 
Na podstawie listy obecności stwierdził iż obecnych jest 15 radnych sesja jest władna do 
podejmowania prawomocnych uchwał i decyzji. 
Na sekretarza obrad zaproponował radnego Jana Strzelca – wyraził zgodę. 
Głosowanie 
14 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się 
Zapytał czy są wnioski do proponowanego porządku obrad? 
Pan Burmistrz 
- zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały: 
w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uzdolnionym uczniom, 
form i zakresu pomocy, jak również trybu postępowania w tych sprawach. Dotychczasowa 
uchwała nie obejmowała uczniów ostatnich klas szkoły podstawowej. Gimnazjum skończyło 
działalność, po konsultacjach doszliśmy do wniosku że tych najlepszych uczniów kl. VIII 
powinniśmy docenić. 
Pan Przewodniczący 
- zaproponował wprowadzenie uchwały jako pkt. 19. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Odczytał proponowany porządek obrad wraz z przyjętą poprawką. 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum. 
2. Powołanie sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołów z obrad dwóch poprzednich sesji. 
5. Sprawozdanie z działalności  Burmistrza Sędziszowa w okresie międzysesyjnym. 
6. Uchwała w sprawie Regulaminu utrzymania porządku i czystości w gminie. 
7. Uchwała w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 
i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 
opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

8. Uchwała w sprawie  ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 
nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat  w 2020 roku za 
kształcenie nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i  szkołach, dla których organem 
prowadzącym jest gmina Sędziszów. 

9. Uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu 
10. Uchwała w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania. 

11. Uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach 
skarg Prokuratora Rejonowego w Jędrzejowie wraz z odpowiedzią na skargi 
dotyczące uchwał: 
1) Nr III/32/2003 z 24 kwietnia 2003r. w sprawie nadania statutów sołectwom w gminie 

Sędziszów, 
2) Nr III/33/2003 z 24 kwietnia 2003 r. w sprawie nadania statutów osiedlom w mieście 

Sędziszów, 
3) Nr XX/212/2008 z dnia 27 czerwca 2008r. w sprawie  zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 
nieoznaczony, na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata oraz w przypadku gdy po umowie 



zawartej na czas oznaczony do lat 3 strony zawierają kolejną umowę, których 
przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 

4) Nr VI/40/2011 z czwartego marca 2011r. w sprawie trybu i sposobu powoływania 
i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

5) Nr XI/70/2011 z 28 czerwca 2011r. zmieniająca uchwałę w sprawie trybu i sposobu 
powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania 

12. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XV/110/2011 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 28 
listopada 2011 roku w sprawie uchwalenia Regulaminu Targowisk w Sędziszowie. 

13. Uchwała w sprawie uchylenia Nr XX/178/2020 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 9 kwietnia 
2020 roku w sprawie zmiany opłaty targowej na czas epidemii. 

14. Uchwała  uchylenia uchwały Nr XVIII/162/2020 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 17 lutego 
2020r. zmieniającej uchwałę własną Nr X/81/2019 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 
25 czerwca 2019 r. w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi 

15. Uchwała  zmieniająca uchwałę Nr XII/100/2019 z dnia 30 sierpnia 2019r. w sprawie poboru 
podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia inkasentów. 

16. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi  na działalność organu wykonawczego gminy. 
17. Uchwała w sprawie zmian WPF na lata 2020 –  2030. 
18. Uchwała w sprawie zmian w  budżecie na rok 2020. 
19. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy 

uzdolnionym uczniom, form i zakresu pomocy, jak również trybu postępowania w 
tych sprawach. 

20. Informacja o przygotowaniu raportu o stanie gminy za 2019 rok. 
21. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2019 rok. 
22. Sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku publicznym  
i wolontariacie, na rok 2019”. 

23. Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok. 
24. Wolne wnioski i dyskusja. 
25.  Zamknięcie obrad. 

Głosowanie 
15 głosów – za 
Zapytał czy są uwagi do protokołów XIX i XX sesji – uwag nie zgłoszono. 
Głosowanie 
15 głosów – za 
Ad. 5 
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z pracy za okres od XIX sesji Rady. Wczoraj był 27 
maja rocznica pierwszych w Polsce demokratycznych wyborów do samorządu, reforma ta 
udała, się powstały rady gmin. W imieniu nas dziękuję byłym Przewodniczącym, 
Burmistrzom, Sołtysom, życzę aby dobro wspólne w każdej dziedzinie przyświecało bo 
samorząd to wspólnota ludzi. 
Pani Sekretarz 
- podziękowała za wybór na stanowisko Sekretarz Gminy Sędziszów. 
Radny R. Dębicki 
- oświetlenie przy ul Zielonej w kierunku Ogrodowej, który to odcinek? 
- ekspertyza w budynku przy ul. Kolejowej 3, co ona wniosła do sprawy? 
Pan Burmistrz 
- ekspertyza wniosła bardzo dużo, jest obowiązek ustawowy przeniesienia wszystkich umów 
dzierżaw na akty notarialne, przed podpisaniem byliśmy przekonani że należało sprawdzić w 
jaki stan wchodzimy. Na dziś jest postępowanie administracyjne w sprawie Kolejowej 3 



ekspertyza techniczna wykonana przez biegłego  była jednym z elementów, nakazana została 
przez Nadzór Budowlany, aby mogli wydać postanowienie ekspertyza była niezbędna. 
Radny R. Dębicki 
- rozumiem że inspektor wyda decyzja jaki jest stan techniczny budynku, 
- co zawierają metryki dotyczące przejazdów kolejowych, czy jest zawarty opis stanu 
technicznego? 
Pan Burmistrz 
- jest 7 przejazdów, to jest procedura kolejowa, do której gminy muszą się dostosować. Jedne 
przejazdy są w ciągach dróg i za bezpieczeństwo odpowiada również zarządca drogi  ale są i 
takie, które nie są w ciągach dróg i tu jest problem. Nasz główny przejazd który łączy dwie 
części Sędziszowa praktycznie nie należy do nikogo, a my mamy terminy. Sprawę prowadzi 
obsługa prawna i wydział BRI jak z tego wybrnąć. Mamy ul. Sportową – Dworcową w 
kierunku Jędrzejowa i odcinek drogi niczyjej, wszystkie procedury to jest udokumentowanie, 
trzeba nadać status drogi publicznej i to samo przy PALKO. Na dziś nie odpowiem jakie są 
zawiłości, wg mnie stan techniczny jest osobną sprawą, tutaj chodzi o sprawy własności. 
Radny R. Dębicki 
- bardziej chodzi mi o to czy po załatwieniu tych wszystkich spraw zbliży nas to w 
jakikolwiek sposób do naprawy tego przejazdu? 
- co z handlującymi na os. Drewnianym czy są gdzieś przeniesieni a czy w ogóle nie handlują. 
Pan Burmistrz 
- na dziś nie było kompletu handlujących mogli się zmieścić na placu, który dzierżawimy 
przy ul. Majowej ale nie bardzo im się to podobało. Dla nas względy bezpieczeństwa 
powinny być ważniejsze. 
Radny R. Dębicki 
- udowodniliśmy sobie że na os. Drewnianym może nie być handlu, prosiłbym aby po 
ustąpieniu epidemii tak zostało jak jest, spokojnie na placu przy ul. Majowej zmieszczą się. 
Pan Burmistrz 
- również będę to popierał. Na dziś na prywatnym terenie powyżej Biedronki też mogą 
handlować, po zakończeniu epidemii nikt im nie zabroni  ale my wtedy pobieramy trzykrotną 
opłatę targową. 
- jeśli chodzi o metryki to dotyczą widoczności na przejazdach a nie stanu technicznego. 
Radny R. Dębicki 
- czy będzie realizowana inwestycja zaplanowana na ten rok na os. Drewnianym? 
Pan Burmistrz 
- wybrany został w przetargu wykonawca ale jeszcze nie złożył zabezpieczenia, środki w 
budżecie są, jeśli wykonawca się nie wywiąże to bierzemy następnego z przetargu. 
Radny J. Chmielarski 
- słuchałem sprawozdania na ostatniej sesji nie było słowa o piśmie Wojewody 
Świętokrzyskiego , dzisiaj też tego nie ma a pismo jest z 13 lutego na działania 
Przewodniczącego Rady Miejskiej, nie wiem kiedy wpłynęło. Burmistrz powinien 
przedstawiać i każdy radny powinien mieć, pozwolę sobie odczytać. 
Pan Burmistrz 
- to nie ten punkt, ja nie przedstawiam tego co wpływa do Rady, to jest sprawozdanie 
Burmistrza, macie wolne wnioski nie róbmy takich rzeczy bo wejdziemy w ślepy zaułek. 
Radny J. Chmielarski 
- przedstawił Pan zatrudnienie Pani Sekretarz, chciałbym wiedzieć ile było ofert na  konkurs 
na stanowisko Sekretarza Gminy, czym Pan się kierował przy wyborze,  czy to były punkty 
czy coś innego. Spotkałem się z takim głosem czy Pan nie robi tutaj schroniska dla PSL i 
dlatego pytam Burmistrza? 
Pan Burmistrz 



- moje pojmowanie samorządu to najwyższa efektywność a nie patrzenie skąd kto przychodzi. 
Jeśli jest możliwość spełnienia kompetencji dla stanowisk ludzie są awansowani na 
podinspektora, inspektora, z-cy naczelnika czy naczelnika. Nigdy nikomu nie zaglądałem w 
legitymację partyjną. Samorząd to nie partie tu trzeba politykę uprawiać w  sensie 
pozytywnym, jako dobro wspólne, jako rozwiązywanie problemów ludzkich. Również w tym 
przypadku Pani o której mówimy  gdyby nie spełniała wszystkich kryteriów merytorycznych, 
formalno - prawnych na pewno do takiego zatrudnienia by nie doszło. To była jedyna 
kandydatura na to stanowisko. Osiągnięcia jako Dyrektor szkoły podstawowej, Dyrektor 
Gimnazjum, które było jednym z najlepszych w województwie jeśli chodzi o zdawalność, w 
pierwszej 10 i 20 całego województwa. Ceniony Kurator Świętokrzyski przez 8 lat, osoba  
zarządzająca ogromną grupą ludzi, następnie pracowała w Urzędzie Marszałkowskim, osoba 
z dużym doświadczeniem zawodowym. Pewnie o drugiego Pana chodzi z Jędrzejowa ale 
takiego fachowca wiele urzędów w województwie czy nawet w całej Polsce chciałoby mieć u 
siebie. Gdzie widzicie partyjniactwo, są osoby które idą do władzy żeby dzielić, dawać, 
przyjmować ja nie po to szedłem na stanowisko Burmistrza. 
Radny W. Tabor 
- czy montaż 50szt. instalacji fotowoltaicznych to już koniec? Zainteresowanie wśród mieszkańców 
jest bardzo duże. 
- Komisja Drogowa prosi o informacje o dacie i godziny wizji w terenie. 
Pan Burmistrz 
- na zadaniu były oszczędności i Urząd Marszałkowski wyraził zgodę na rozszerzenie projektu i tyle 
się zmieściło. Na dziś mamy ok. 200 chętnych i wydział śledzi możliwość pozyskania kolejnych 
pieniędzy, gdy tylko pojawią się możliwości na pewno będziemy się starać. 
Radny W. Tabor 
- dlatego pytam bo są błędne informacje w terenie że nie można składać wniosków. 
Pan Burmistrz 
- to nie są wnioski to są ankiety, które są potrzebne przy ubieganiu się o środki. Jest rządowy program 
„Czyste powietrze”, można uzyskać 5tys. jeśli to jest pierwszy raz, w ramach ulgi w ciągu 3 lat można 
odliczyć od podatku.. My swoją drogą wszelkie starania będziemy robić w tym kierunku. 
Radny K. Prusek 
- sprawa działki gdzie jest słup Nr 458, wytyczyliśmy ale przez słupa jeździć nie możemy, jak 
rolnicy mają dojeżdżać do pól? 
- prośba o usunięcie drzew za przystankiem w Swaryszowie. 
Radny J. Strzelec 
- działki od p. Zbierańskiego i p. Hudyki czy oni nie chcą ich kupić. 
Pan Burmistrz 
- oni tylko pewien obszar wydzierżawiają pod reklamy. 
Radny J. Strzelec 
- w Marcinowicach zamknięto przejazd kolejowy w łąkach. 
Radny P. Jaros 
- w sprawozdaniu z zakresu ochrony środowiska pkt. 3 – informacja o zakończeniu audytu w 
Borszowicach. Komisja Rewizyjna zajmowała się tym tematem ale zapisy statutu ograniczają 
kompetencje komisji. Mam następujące pytania: 
1)  czy firma która wykonywała audyt była wyłoniona w przetargu czy z wolnej ręki, 
2) kto pokrył koszty audytu? Czy to było z budżetu gminy? 
3) czy radni nie mogą się zapoznać z wynikami audytu? Życzyłbym sobie jako radny do 
wglądu te dokumenty. 
4) z RDG sprawy umów, dzierżaw czy nabycia działek są podane numery, życzyłbym sobie 
na komisjach przed sesją zobaczyć na mapie gdzie te nieruchomości się znajdują. 
Pan Burmistrz 
- audyt jest w wydziale merytorycznym, każdy radny może się z nim zapoznać, 



- firma została wyłoniona w oparciu o ustawę o zamówieniach publicznych, 
- koszt audytu to ok. 50tys. 
- na posiedzenia komisji będziemy przygotowywać mapki z lokalizacją działek. 
Radny P. Jaros 
- nie odpowiedział Pan na pytanie pytam czy firma była wyłoniona w drodze w przetargu, 
ustawa o zamówieniach publicznych ma różne formy może być wyłoniony wykonawca z 
wolnej ręki. 
Pan Burmistrz 
- każdy z wydziałów ma kompetencje do realizacji prawa zamówień publicznych, jeśli jest 
powyżej 30tys. euro obowiązuje przetarg a do 30tys. euro są ustalone progi, u nas jest to 
przestrzegane bardzo restrykcyjnie. Jeśli chodzi o ten przypadek na pewno było publikowane 
w BIP tak jak mówi prawo w naszym samorządzie.  
Radny J. Chmielarski 
- radnemu chodzi o to żeby nie biegał po wydziałach, radni nie są zatrudnieni na etat w 
gminie. Każdy ma swoje obowiązki i swoją pracę. Chcemy żeby była możliwość zapoznać się 
na Sali,  a nie żeby okazało się tak jak to słyszałem, że radny jest pachołkiem do głosowania. 
Radny J. Kubiec 
- radny nie jest pachołkiem ale też nie jest jakimś szczególnym obywatelem, myślę że każdy 
obywatel może się zapoznać. 
Pan Burmistrz 
- materiał zawiera kilkadziesiąt kartek, przygotować dla każdego i to w kolorze to duże 
koszty, każdy może się zapoznać na miejscu.  Na wspólne komisje będę dostarczał mapkę z 
lokalizacją działek. 
Radny J. Chmielarski 
- zapytał dlaczego po sprawozdaniu Burmistrza została przerwana transmisja? 
Pan D. Kondrat 
- to była usterka techniczna ale już jest usunięta. 
Ad. 6 
Pan Przewodniczący 
- Panie Chmielarski niech Pan nie ubliża radnym że są pachołkami, chyba że w pana wydaniu 
jest to w pozytywnym sensie. 
Radny J. Chmielarski 
- będę miał pytanie na ten temat do Pana Burmistrza w wolnych wnioskach. 
Pan Przewodniczący 
- wszystkie uchwały były bardzo szczegółowo omówione na posiedzeniu Komisji, 
rozpoczynamy tak jak ustaliliśmy. 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania porządku i czystości w gminie. 
Radny W. Tabor 
- w rozdziale 11 § 23 zapis „ na obszarach zabudowy wielorodzinnej obowiązuje całkowity zakaz 
chowu i utrzymania zwierząt gospodarskich” a w pkt. 3 utrzymanie zwierząt nie powinno być 
uciążliwe dla użytkowników sąsiednich nieruchomości….proponuję pozostawić zakaz chowu a 
wykreślić zapis utrzymanie. 
Radny K. Prusek 
- popieram, jak można utrzymywać zwierzęta gospodarskie żeby nie było uciążliwości dla sąsiadów? 
Radny R. Dębicki 
- zapytał radnego Tabora co chce zmienić? 
Radny W. Tabor 
- proponuje wykreślić całkowity zakaz chowu”. 
Radna B. Wójcik 
- może radny postawi wniosek  formalny przegłosujemy i załatwimy, na Komisjach było wyjaśniane 
przez Burmistrza i Panią Mecenas a teraz znów wracamy. 
Pan Burmistrz 



- bardzo proszę aby dojść do konsensusu, § 23 ust. 1 to jest to osobny temat z ust. 3. Odczytał zapisy. 
Pani Mecenas 
- to są zwierzęta gospodarskie czyli konie, bydło, kozy, pszczoły, jeleniowate, drób. Kot, pies czy 
świnka morska to są zwierzęta domowe. 
Radny J. Strzelec 
- jak mieszkańcy mają się zapoznawać z Regulaminem, czy tylko z internetu? 
Np. pisze w sprawie mycia samochodów, skąd mają wiedzieć że nie wolno. 
Pan Burmistrz 
- to jest prawo nadrzędne, my tych uchwał będziemy mieć 7, zaczynamy porządkować rozpoczęliśmy 
od Regulaminu, będziemy je przedstawiać na zebraniach wiejskich. Dzisiaj praktycznie każdy ma 
dostęp do internetu, będzie umieszczone na BIP. 
Radny J. Kubiec 
- jeśli chodzi o pszczoły to znam miejsca gdzie w mieście hoduje się pszczoły na dachach budynków a 
ta uchwała na to nie pozwala a na to są fundusze zewnętrzne. 
Radny P. Jaros 
- zgadzam się z radnym bo nawet hodowla jeżyków stałaby się problemem. 
Pan Przewodniczący 
- poddał uchwałę pod głosowanie 
11 głosów – za 
4 głosy – wstrzymujące się                uchwała Nr XXI/179/2020 
Ad. 7 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały  w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi. 
Radny P. Jaros 
- wywóz odpadów wielkogabarytowych, Pan mówi że informacja jest na BIP i każdy ma dostęp. 
Mieszkańcy pytają kiedy będzie harmonogram wywozu,  do kwietnia 2020r. był na stronie głównej. 
Od maja nie ma, wnioskuje aby był umieszczany w formie widocznej na stronie głównej Sędziszowa. 
Pan Burmistrz 
- jeśli nie ma to jakieś niedociągnięcie, a powinien być na stronie głównej i BIP, sołtysi dostali 
harmonogram. 
Radny J. Chmielarski 
- mieliśmy do kwietnia. 
Radny K. Prusek 
- nie otrzymaliśmy, ale w zakładce Gospodarka Odpadami jest i można pobrać. 
Radny P. Jaros 
- w aktualnościach łatwiej jest znaleźć. 
Radny K. Prusek 
- a może firma powinna wkładać do koszy, 
- miałem telefon od mieszkańców, że firma nie odbiera odpadów w niebieskich workach, proszę o 
komunikaty bo ludzie nie wiedzieli że w niebieskich workach nie wolno wystawiać odpadów 
niesegregowanych. 
Pan Przewodniczący 
- poddał uchwałę pod głosowanie 
15 głosów – za                        uchwała Nr XXI/180/2020 
- przedstawił projekt uchwały  w sprawie  ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat  w 2020 roku za 
kształcenie nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i  szkołach, dla których organem prowadzącym 
jest gmina Sędziszów. 
Głosowanie 
15 głosów – za                      uchwała Nr XXI/181/2020 
Radny J. Strzelec 
- dla nauczyciela jest 2000zł a dla dyrektora jaka jest kwota? 



Pan Burmistrz 
- też 2000zł, dyrektor w tym przypadku jest nauczycielem. 
Ad. 9 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich 
przebiegu 
Głosowanie 
15 głosów – za                     uchwała Nr XXI/182/2020 
Radna A. Konieczna opuściła obrady o godz. 1040 . 
Ad. 10 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania. 
Głosowanie 
14 głosów – za                          uchwała Nr XXI/183/2020 
Ad. 11  
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Kielcach skargę Prokuratora Rejonowego w Jędrzejowie na uchwałę Nr III/32/2003 z 24 kwietnia 
2003r. w sprawie nadania statutów sołectwom w gminie Sędziszów, 
Głosowanie 
11 głosów –za 
1 głos – przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się                  uchwała Nr XXI/184/2020 
Pan J. Chmielarski 
- nie za wiele było omawiane na Komisjach, Pan od tylu lat jest Burmistrzem co nawet dzisiaj Pan 
podkreślał , ja jako świeży radny i myślę że koledzy z Klubu też, nie będziemy czyścić tego co Pan 
zawalił, Ustawa o samorządzie gminnym mówi że to Burmistrz daje projekty uchwał i Pan odpowiada 
za uchwały. Teraz gdy prokurator zaskarża uchwały my mamy podejmować nowe, dlaczego przedtem 
Pan podjął  błędne a my teraz 5 uchwał musimy poprawiać. 
Pan Przewodniczący 
- każdy ma do wyboru sposób głosowania. 
Radny J. Kubiec 
- będę głosował za tym aby to przekazać dalej, my nie oceniamy tego czy Prokurator ma rację czy nie, 
my musimy pewną formalność spełnić. Głosowanie przeciwko będzie głosowaniem przeciwko 
prokuratorowi. 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Kielcach skargę Prokuratora Rejonowego w Jędrzejowie na uchwałę Nr III/33/2003 z 24 kwietnia 
2003 r. w sprawie nadania statutów osiedlom w mieście Sędziszów, 
Głosowanie 
13 głosów – za 
1 głos – wstrzymujący się                         uchwała Nr XXI/185/2020 
Radny P. Jaros 
- dużo jest tych uchwał do  WSA jakie są koszty sądowe i ustanowienia pełnomocnictwa   
procesowego ? 
Pani Mecenas 
- w postępowaniu administracyjnym jeżeli WSA uwzględni skargę Prokuratora między organami 
administracji  nie ma kosztów a jeśli jest zastępstwo procesowe to ok. 240 - 260zł. 
Radny J. Chmielarski 
- czy ustawa zwiększyła czy zmniejszyła koszty?  Gminę reprezentuje Pani to jeśli są dodatkowe 
koszty to dla Pani? 
Pani Mecenas 



- to są koszty dla gminy, stroną jest Prokurator i Gmina Sędziszów a nie pełnomocnik. Sądu nie 
interesuje jak jest rozliczany pełnomocnik. 
Radny R. Dębicki 
- zapytał czy pełnomocnik procesowy ustalony przez Burmistrza działa na umowę odrębną, umowę 
zlecenie? 
Pan Burmistrz 
- w umowie z Panią Mecenas mamy zawarte pełnienie obowiązków pełnomocnika albo zastępstwa 
procesowego. 
Radny R. Dębicki 
- czy wszystkie uchwały  już nie obowiązują? 
Pani Mecenas 
- żadna nie istnieje w obiegu prawnym. 
Pan R. Dębicki 
- w uzasadnieniu jest że Prokurator wniósł skargę co ta skarga dla nas oznacza. 
Pani Mecenas 
- powstanie luka jeśli stwierdzi nieważność to z datą podjęcia, my uchylamy te uchwały w sprawie 
statutów a one obowiązywały od 2003 roku. Sąd może uchylić wstecz, nie wiem czym by to 
skutkowało, to jest problem w skali kraju. Wpływa skarga i my mamy obowiązek ją przekazać, to jest 
formalność. Rada ma obowiązek przekazać, czynnością przekazania jest podjęcie uchwały. Jeśli nie 
przekażemy to będzie bezczynność organu. 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Kielcach skargę Prokuratora Rejonowego w Jędrzejowie na uchwałę Nr XX/212/2008 z dnia 27 
czerwca 2008r. w sprawie  zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 
wydzierżawiania lub wynajmowania na czas nieoznaczony, na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata oraz 
w przypadku gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do lat 3 strony zawierają kolejną umowę, 
których przedmiotem jest ta sama nieruchomość. 
Radny P. Jaros 
- nie mamy w materiałach uchwały pierwotnej Nr XX/212/2008. 
Pani Mecenas 
- dostaliście materiały na sesję, na Komisjach omawialiśmy wszystkie uchwały, uwaga jest nie na 
miejscu akurat Pan na sesji zgłasza że nie  dostał uchwały. Pan może się zapoznać z dokumentami a 
teraz czynienie uwag że nie dajemy wszystkich materiałów jest nie na miejscu, czy radni otrzymali 
materiały zgodnie z ustawą o samorządzie. 
Pan P. Jaros 
- Pani wypowiedź jest nie na miejscu. To nie Pani oceniać pracę radnych, to mieszkańcy nas wybrali, 
Radny ma święty obowiązek zadawać pytania. Pierwszy raz spotkałem się z tym że Prawnik poucza 
Radę. Na komisjach zapoznajemy się, nie wypracowujemy stanowiska, nikt nie głosuje. Teraz radni 
stwierdzają że czegoś brak. 
Pan Burmistrz 
- otrzymaliście materiały 7 dni przed sesją, był czas żeby że czując odpowiedzialność za decyzje 
zapoznać się i przeczytać, spisać wątpliwości wtedy na Komisjach siedzimy i wszystko sprawdzamy 
żeby wątpliwości zostały wyjaśnione. Do czego dojdziemy, jakie rozwiązania można zaproponować. 
Gdyby jeszcze były Komisje, znów ktoś zgłosi że czegoś mu brakuje. Sesje są od podejmowania 
decyzji a praca powinna być na Komisjach, my chcemy żeby pytać, wyjaśniać i nawet spierać się a tu 
na Komisjach milczenie a przychodzi sesja jest transmitowana i pytania. 
Pan J. Chmielarski 
- o jakich Komisjach Pan mówi, mój Przewodniczący Tabor zaprosił mnie na Komisję na 25 maja. 
Chciałem być w dwóch Komisjach to wyrzuciliście mnie, i nie tylko mnie bo również innych radnych. 
Dlaczego Pan oświadczenia różne chowa i nie daje tego radnym,  Czemu nie stawiacie na Radzie 
pism, to co da Panu korzyść, to co jest transparentne to tak,  a co nie to Pan chowa. Dlaczego pismo z 
lutego do dziś nie jest w Radzie. 
Pan Przewodniczący 
- odczytał zapis § 25 Statutu Gminy kiedy radny zabiera głos. 
Radny R. Dębicki 



- brniemy w otchłań niepotrzebnie, Pan Chmielarski nic nie zarzucił, mówi że nie ma dokumentu. Ze 
strony Burmistrza było że nie zgłaszał na Komisjach, teraz Panu nie dostarczymy a niech Pan głosuje 
jak chce. Proszę nas nie pouczać co mamy robić. Jestem wdzięczny że Pani Mecenas jest obecna ale ja 
wiem co mam robić, to nie jest tak że tylko na Komisjach mamy pracować. Na Komisjach zadałem 
kilka pytań i dostałem odpowiedź. Dzisiaj chciałem jeszcze jedną odpowiedź uzyskać.  
Przewodniczący pyta czy są pytania do uchwały, to nie tak że ktoś jest przeciwny. Dzisiaj Pan prosił o 
włączenie do porządku obrad jeszcze jednej uchwały i nikt nie dyskutował. Nie może się sprowadzać 
do tego że radny nie ma prawa pytać czy zarzucić. Starajmy się to wytonować nie każdy zarzut jest 
słuszny, zgodny z faktycznym stanem ale starajmy się zrozumieć i idźmy dalej. 
Radny J. Wiencek 
- próbujemy podgrzewać atmosferę a później tonujemy, zacznijmy wreszcie pracować, radni dostali 
materiały wcześniej jeśli coś kogoś nurtuje należy przyjść wcześniej i wyjaśnić. Dzisiaj robimy 
wszystko żeby tylko zaistnieć. 
Radny R. Dębicki 
- czy jeśli na Komisji ktoś coś przeoczył to na sesji nie może zapytać? 
Radny J. Wiencek 
- nawet trzeba pytać, jesteśmy ludźmi rozumnymi i wiemy jak się pyta żeby kogoś zdenerwować. 
Pan J. Chmielarski 
- dziwię się radnemu Wienckowi, w ubiegłym roku było głosowanie nad Studium  gdy zapytałem co 
pisze w załączniku Nr 2 nic nie odpowiedział bo nie czytał a głosował. 
Pani Mecenas 
- jeśli poczuliście się urażeni moją wypowiedzią, to nie miałam tego na celu bo to nie jest moja rola. 
Jeśli mamy spotkanie wspólne Komisji, mamy wszystkie materiały, poprzednie uchwały, skargi  to 
osoba, która sprawuje mandat czuje się  odpowiedzialna przed mieszkańcami, to wie jak głosuje i o co 
pyta. 
Pan Przewodniczący poddał uchwałę pod głosowanie 
11 głosów – za 
1 głos - przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się         uchwała Nr XXI/186/2020 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Kielcach skargę Prokuratora Rejonowego w Jędrzejowie na uchwałę Nr VI/40/2011 z czwartego 
marca 2011r. w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych warunków jego 
funkcjonowania 
Głosowanie 
11 głosów – za 
1 głos – przeciw 
2 głosy – wstrzymujące się            uchwała Nr XXI/187/2020 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Kielcach skargę Prokuratora Rejonowego w Jędrzejowie na uchwałę Nr XI/70/2011 z 28 czerwca 
2011r. zmieniająca uchwałę w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych 
warunków jego funkcjonowania 
Głosowanie 
11 głosów – za 
3 głosy – wstrzymujące się                  uchwała Nr XXI/188/2020 
Ad. 12 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/110/2011 Rady Miejskiej Sędziszów 
z dnia 28 listopada 2011 roku w sprawie uchwalenia Regulaminu Targowisk w Sędziszowie. 
Głosowanie 
14 głosów – za                                  uchwała Nr XXI/189/2020 
Ad. 13 



Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie uchylenia Nr XX/178/2020 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 
9 kwietnia 2020 roku w sprawie zmiany opłaty targowej na czas epidemii. 
Głosowanie 
14 głosów – za                                uchwała Nr XXI/190/2020 
Ad. 14 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały uchylenia uchwały Nr XVIII/162/2020 Rady Miejskiej Sędziszów z 
dnia 17 lutego 2020r. zmieniającej uchwałę własną Nr X/81/2019 Rady Miejskiej Sędziszów z dnia 
25 czerwca 2019 r. w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi 
Głosowanie 
14 głosów – za                               uchwała Nr XXI/191/2020 
Ad. 15 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały zmieniająca uchwałę Nr XII/100/2019 z dnia 30 sierpnia 2019r. w 
sprawie poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego w drodze inkasa oraz określenia 
inkasentów. 
Głosowanie 
14 głosów – za                               uchwała Nr XXI/192/2020 
Ad. 16 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi  na działalność organu wykonawczego 
gminy. 
Głosowanie 
10 głosów – za 
4 głosy – wstrzymujące się                uchwała Nr XXI/193/2020 
Ad. 17 
Pani Skarbnik 
- w dzisiaj otrzymanym materiale wkradł się błąd w wykazie przedsięwzięć kwotę 400tys zamiast  do 
kolumny łączne nakłady finansowe zapisano limit przedsięwzięć termomodernizacja os. Drewnianego. 
Łączne nakłady powinny być 2.388.000zł a to zaskutkowało zmianą również str. 9 wydatki majątkowe 
powinno być: 
poz. 9.4 – 9.108.445,10, 
poz.9.4.1 – o 400.000zł mniej 
poz.10.1.2 – 9.955.455,10 
- przedstawiła projekt uchwały  w sprawie zmian WPF na lata 2020 –  2030. 
Głosowanie 
14 głosów – za                              uchwała Nr XXI/194/2020 
Ad. 18 
Pani Skarbnik 
- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w  budżecie na rok 2020. 
Głosowanie 
14 głosów – za                               uchwała Nr XXI/195/2020 
Ad. 19 
Pan Przewodniczący 
- przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania 
pomocy uzdolnionym uczniom, form i zakresu pomocy, jak również trybu postępowania w 
tych sprawach. 
Radny J. Strzelec 
- jaka kwota jest potrzebna, czy to narusza dyscyplinę finansów, uważam że takie pieniądze 
powinny być przyznawane dla zdolnych uczniów ale za wyniki w nauce. 
Radny W. Tabor 
- czy nie za wysoko podniesiono poprzeczkę na średnią 5.3 ja proponuję 5.0. 



Pani Sekretarz 
- dziękuję za podjęcie decyzji o wprowadzeniu do porządku obrad projektu tej uchwały, ze 
społecznego punktu widzenia jest to bardzo ważne. Poprzednia była z 2005 roku, była 
dostosowane do sieci szkół gdy były Gimnazja i stypendium było przyznawana uczniom 
Gimnazjum i LO. Teraz chcemy aby dostawali uczniowie kl VIII i LO. Wcześniej nie było 
ustawy o RODO, teraz we wszystkich załącznikach umieściliśmy klauzulę o ochronie danych 
osobowych. Kwoty nie ulegną zmianie dla LO 700zł a dla kl. VIII 500zł. Dyrektorzy szkół 
twierdzą że mamy zdolną młodzież, przyjmujemy średnią dla LO 5.0 a dla kl VII 5.3. 
stypendia przyjmuje się za bardzo dobre osiągnięcia dydaktyczne, ale uczeń może też być 
olimpijczykiem i również za osiągnięcia sportowe.  
Radny J. Jaworski 
- czy dotyczy to też szkół ponadpodstawowych w innych miejscowościach np.  w 
Jędrzejowie, Krakowie gdzie uczą się nasze dzieci. 
Pani Sekretarz 
- nie, tylko dla uczniów szkół dla których organem prowadzącym jest Gmina Sędziszów, są to 
stypendia jednorazowe. 
Radny R. Dębicki 
- Komisję powołuje Burmistrz, czy może być w tej Komisji osoba z Komisji Oświaty. 
Pani Sekretarz 
- szczegóły opracujemy z dyrektorami, w komisji będą dyrektorzy, pedagog osoba wskazana 
przez dyrektora a przewodniczy Burmistrz. Nie ma przeszkód aby był również członek 
Komisji Oświaty. 
Radny W. Tabor 
- czy Pani wie ilu będzie tych uczniów. 
Pani Sekretarz 
- SP Pawłowice – 1 osoba, SP Nr 2 – 2 osoby, SP Nr 1 – 3 osoby. 
Pan Przewodniczący 
Głosowanie 
14 głosów – za                          uchwała Nr XXI/196/2020 
Ad. 20 
Pan Przewodniczący 
- Informacja o przygotowaniu raportu o stanie gminy za 2019 rok. 
Ad. 21 
Pan Przewodniczący 
- Ocena zasobów pomocy społecznej za 2019 rok. 
Ad.22 
Pan Przewodniczący 
- Sprawozdanie z realizacji „Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o pożytku publicznym  i wolontariacie, na 
rok 2019”. 
Radny J. Kubiec 
- zwrócił się z apelem do gminy, bardzo dobrze układa się współpraca w aspekcie społecznym, z 
Caritasem w zakresie sportu ale brakuje współpracy z organizacjami związanymi z kulturą. 
Zmotywować SCK aby aktywizowali, poszerzyli oferty bo na to będą bardzo duże pieniądze, jest 
wiele rzeczy które można rozwinąć. 
Ad. 23 
Pan Przewodniczący 
- Sprawozdanie z realizacji Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2019 rok. 
Ad. 24 
Pan Przewodniczący 
- odczytał pismo ze Świętokrzyskiego Centrum Ratownictwa Medycznego z podziękowaniem dla 
radnego Jarosława Jaworskiego za wsparcie w postaci zakupu obiadów dla pracowników. 



Pani Sekretarz 
- na Komisjach radny zwrócił uwagę że w raporcie nie zostało ujęte Stowarzyszenie sołectwa 
Zielonki, poprawiliśmy i przekazujemy Państwu korektę prosimy o wpięcie do raportu. 
Radny J. Kubiec 
- proszę aby w najbliższym czasie wrócić do uchwały w sprawie regulaminu utrzymania porządku – 
sprawa zakazu chowu zwierząt gospodarskich żeby dać możliwość umieścić element z pszczołami, 
- w Klimontowie kilka dróg wymaga uzupełnienia ubytków przy sklepie i zakręt w kierunku stacji, 
- dowieźć kamień na rozmytą drogę przy posesji Nr 9 w Jeżowie, 
- gmina płaci za ekspertyzy w budynku przy Kolejowej 3, jak to jest prawnie czy współwłaściciel 
partycypuje w części kosztów? Czy my bierzemy to całkowicie na siebie. 
- zastanówmy się nad likwidacją dzikich wysypisk, mamy fotopułapkę można ją umieszczać żeby 
ludzie bali się łamać prawo. Jeśli będą wiedzieć że są nagrywani i będą ukarani to będą się bać, wiemy 
że usuwanie dzikich wysypisk jest bardzo drogie. Mamy piękną ojczyznę ale niestety jest brudno. 
Radny R. Dębicki 
- wróćmy do tej uchwały, proponuję aby radny Kubiec przygotował jak to ma być uregulowane, 
- na Skarpie przy blokach Nr 11 – 12 po wycięciu krzaków zostały korzenie i gruz, prośba aby jak 
najszybciej to uprzątnąć, 
- oświetlenie przy chodniku obok bloków 11 – 12 w górę jest lampa ale zasłonięta gałęziami, prośba o 
podcięcie, 
- czy rozmowa z początku roku o kompleksowym zagospodarowaniu terenów zielonych jest aktualna? 
- jak wygląda sprawa pustostanu przy ul. Kwiatowej, prosiłem o pisma do właścicieli o zabezpieczenie 
terenu, czy jest odzew bo jeśli nie proszę o podjęcie kroków prawnych. 
Radny J. Chmielarski 
- w sprawie Pisma Wojewody Świętokrzyskiego – odczytał (pismo w załączeniu). Pan 
Przewodniczący udzielił odpowiedzi, że Rada uznała że nie ma kompetencji do rozpatrzenia skargi. 
Pierwsze słyszę, w grudniu Mecenas twierdziła że Sekretarz na sesji to przedstawiła ale to była 
zupełnie inna sprawa. Z załączonego fragmentu protokołu nie wynika jednak że dotyczyło to skargi na 
działalność Burmistrza. Wojewoda uznał skargę za zasadną i przekazał do Rady do wiadomości i 
stosowania. 23 grudnia p. Blicharski zwrócił się do Burmistrza o wizję lokalna, były złe warunki 
atmosferyczne i przeciekała rynna, miała jechać p. Grzybowska Burmistrz nie dotrzymał słowa i stąd 
skarga jest z 27 grudnia, która nie została rozpatrzona do dziś mamy koniec maja.  Czy Komisja Skarg 
miała taką skargę, mam pretensje do Przewodniczącego Rady że nie przekazał skargi do Komisji 
Skarg.. 
Pan Blicharski w poniedziałek był z  prośbę do Burmistrza żeby sprawdzić, dał film zrobiony 
w trakcie ulewy. Burmistrz obejrzał film i stwierdził że to może być skopiowane uważam że 
nie tędy droga, robicie koszty wydając na geologów a trzeba było wysłać komisję gdy padał 
deszcz miałby Pan jasny obraz. Wszelkie  skargi i decyzja Burmistrza zostały przekazane do 
SKO. Pan Blicharski odwołał się i SKO uchyliło decyzję. 
Burmistrz wystąpił o wyznaczenie organu zastępczego, SKO również odmówiło. Burmistrz 
musi wydać decyzję, wcześniej sprawdzić w czasie opadów. Dwa razy przekładał Pan 
terminy, potem pismo że jest epidemia i nie będzie w terminie załatwione. Prośba aby się 
przychylić i załatwić tą sprawę, nie może przez ½ roku nie być rozpatrzona skarga, tym 
bardziej że to ma wpłynąć do Komisji Skarg i do Rady. 
- mieszkańcy pytają o oczyszczalnię, jak długo to potrwa czy nasza już odbiera ścieki? 
- wielokrotnie zgłaszałem wycinkę krzaków na działce gminnej, zasłaniają wyjazd z posesji, 
- droga do p. Jóźwik, macie projekty na przebieg wodociągu, na drogi a co robicie? Pan 
Jóźwik wielokrotnie przyjeżdżał, wysyłał Pan geodetę a dalej wchodzicie z drogę w pole, 
- pytałem wielokrotnie co z podpisami zebranymi z inicjatywy Przewodniczącego Rady, było 
ok. 2000 podpisów trzeba coś z tym zrobić, 
- zgłaszałem wycięcie krzaków w parku w Pawłowicach, do dziś nic nie zrobione, trzeba je 
wyciąć żeby później mógł kosić, 
- co z remontem szkoły w Pawłowicach? 



- proponuję wysypać kamień na drogi Pawłowice kierunek Łowinia pierwsza i druga i 
Kucaków gdzie zakończony jest asfalt do rogi od Trzcińca do Sędziszowa. 
- co Pan zrobił dla rolników przez te swoje 18 lat żeby mogli odczuć, poza tym że Pan 
podniósł podatki? 
Pan Przewodniczący 
- udzielił odpowiedzi radnemu Chmielarskiemu. W okresie międzysesyjnym do Rady 
Miejskiej wpłynęły dwie odpowiedzi Wojewody Świętokrzyskiego na dwie skargi: 
Pierwsza skarga dotyczyła działalności Rady Miejskiej a została wniesiona przez p. 
Mirosława Świerczyńskiego. Zarzucał on wadliwość rozpoznania skargi na działalność 
Burmistrza przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji oraz przez Radę Miejską. Skarga 
została uznana w tym zakresie za bezzasadną, a sposób procedowania skargi został oceniony 
jako prawidłowy. 
Druga skarga, wniesiona została przez p. Barbarę Blicharską i dotyczyła sposobu rozpatrzenia 
skargi na działalność Burmistrza Sędziszowa. I o ile Wojewoda nie kwestionuje 
prawidłowości samego postępowania polegającego na przekazaniu skargi w ślad za aktami z 
odwołaniem od decyzji do SKO, wskazuje na wadliwość sposobu dokonania przekazania. 
Innymi słowy zgodne z obowiązującymi przepisami kpa jest przekazanie skargi na zasadzie 
art. 234 § 1 kpa, nieprawidłowością był brak uprzedniego zasięgnięcia stanowiska Rady 
Miejskiej w formie uchwały. Jako, że to ja podjąłem decyzję o przekazaniu skargi w ślad za 
odwołaniem, czuję się w obowiązku wyjaśnić motywy mojego postępowania. W pierwszej 
kolejności podnoszę, że tematyka przedmiotowej skargi była już analizowana przez Radę 
Miejską i uchwałą nr XIV/133/2019 z dnia 25 listopada 2019 roku  Rada Miejska uznała 
bezzasadność skargi praktycznie tożsamej treści a wniesionej około miesiąc wcześniej przez 
P. Blicharską. Drugim argumentem uzasadniającym taką moją decyzję, był czas, albowiem 
przekazanie akt wraz ze skargą w postępowaniu do SKO winno nastąpić w terminie 7 dni  od 
daty złożenia odwołania.  Dokonując oceny prawnej zbiegu okoliczności uznałem,  że lepiej 
jest przekazać sprawę do SKO niż narazić się na zarzut niedotrzymania terminu . Tym 
bardziej, że  po pierwsze Rada nie była właściwa do rozpatrzenia skargi p. Blicharskiej ze 
względu na normę prawne z art. 234. Kpa,. który stanowi iż w zbiegu złożenia odwołania  i 
skargi, skargę przekazuje się do organu odwoławczego wraz z aktami sprawy, w tym 
przypadku do SKO w Kielcach, po drugie z tej przyczyny, że zarzuty skargi były 
rozpoznawane uprzednio przez Radę Miejską.  
Szanuję ludzi jeżeli dbają o gminę, chcą podnosić standardy, zawsze powtarzam że trzeba 
zaczynać od siebie. 
Wysłuchałem  zarzutów do Burmistrza  chciałbym uzyskać odpowiedź o wodociąg w Łowini 
o ile będzie więcej kosztował ten poprzez zaniechanie sołtysa Łowini. 
Radny J. Strzelec 
- ośrodek zdrowia Sędziszów to miasto czy wieś, to co się tam dzieje, co to za firma tam 
remontuje. Dzisiaj to powinno być o wiele krócej, nie ma lekarza bo nieczynne, takiego 
bałaganu jeszcze nie widziałem, kiedy to się skończy? 
- do kamieńca w polu nawieziono tyle śmieci że teraz mamy pełno lisów, 
- myśliwi mają problem z lisami, bo jak go zastrzelą to muszą zawieźć do Kielc, 
- znów jest problem z dzikami i nie można go z bronią złapać? Kiedyś były odstrzały a teraz 
cisza. 
- czy ktoś z radnych jest pacjentem MGOZ, jeśli tak to konkurencyjna firma, nie może być w 
Radzie Społecznej. 
Radny A. Stępień 
- na przystankach w Zielonkach i Grązowie nie ma rozkładów jazdy BUS, 
- zapadnięty chodnik przy placu zabaw, 
- rów przy parkingu k/kaplicy pogłębić, 



- droga na Zapustę od Grązowa sa 2 ostre zakręty teraz nie ma tam znaku, 
- poprawić drogę polną na Zapuście, 
- w Boleścicach miał być czyszczony rów, podciąć gałęzie na skrzyżowaniach, 
- Zielonki droga k/lasu po deszczu szlaka spłynęła do rowu. 
Radny K. Prusek 
- uzupełnić ubytki w drodze Czekaj z powiatowej do zjazdu po prawej stronie i zakręt koło Nr 
17, 
- Bugaj na końcu wsi kierunek Raszków wyciąć bzy wchodzące na drogę, 
- droga powiatowa Sędziszów – Przełaj przez Swaryszów bardzo zniszczone pobocze i kruszy 
się asfalt, 
- nie mam pisma  z Powiatu o odwodnieniu w Swaryszowie, dziękuję za zrobiono barierki, 
- wykosić place zabaw,  
- sprzątanie na przystankach, zaapelujmy do zarządcy drogi żeby przynajmniej raz w miesiącu 
sprzątali. 
Radny W. Tabor 
- droga k/strzelnicy, teraz leśnicy robią drogę przez las od p. Tasak w kierunku cmentarza ale 
zniszczyli naszą, ograniczyć tonaż do 10t, 
- jeśli będą zmiany w pzp – działki od p. Tasak, p. Wątor w kierunku PALKO omyłkowo były 
ujęte jako przemysłowe a oni kupili na cele mieszkalne, 
- zgłosił wykaszanie poboczy przy drogach, 
- zrobiony został odcinek drogi o długości 25mb i szerokości 6m a dalej szerokość 2m 
Radny K. Prusek 
- ul. Majowa kierunek Piła koło Nr 12b załamana droga, od ubiegłego roku nic nie zrobione. 
Pan R. Dębicki 
- prośba do Pani Sekretarz bo spieramy się na poziomie, że pisma przychodzą do wiadomości 
Rady a radni dowiadują się po czasie. Tych pism nie ma dużo, czy może Pani spowodować to 
żeby radni dostawali pismo z materiałami do sesji lub SMS że jest pismo i można się z nim 
zapoznać w biurze Rady, bo dowiadujemy się po czasie. 
Pani Sekretarz 
- podejmę współpracę z Przewodniczącym bo osobą, która odpowiada całościowo za 
organizację pracę jest Przewodniczący Rady Miejskiej, tak jak w Komisjach Przewodniczący 
Komisji. Zależy mi na dobrej współpracy z każdym z Państwa, zrobię wszystko żeby 
współpraca układała się należycie żeby nie utrudniać a pomagać bo uczymy się wszyscy 
nowych rzeczy. Możemy zorganizować szkolenie dla radnych. 
Radny J. Chmielarski 
- odniosę się do pisma Przewodniczącego – albo Pan nie chce zrozumieć albo nie rozumie. 
Pan przedstawia pismo, które przedstawiała Sekretarz o innych skargach. Tą  skargę z 27 
grudnia o której pisze Wojewoda ma za zadanie rozpatrzyć Komisja Skarg i Rada.  
- widziałem zarządzenie Burmistrza Piszczka Nr 193/2020 ułatwiające podatnikom w Gminie 
Jędrzejów na czas epidemii, nie będzie wdrażał egzekucji przez Komornika jeśli nie zapłacą, 
myślę że u nas też Burmistrz mógłby takie zarządzenie również wydać. 
Radny A. Stępień 
- poprosił Panią Sekretarz aby upominała się w Powiecie o naszą obwodnicę. 
Radna B. Wójcik 
- prośba do Pani Sekretarz, Pani złożyła pismo do Rady 3 marca i nie ujrzało światła 
dziennego, nie ma go w dokumentach Rady. 
Pani Sekretarz 
- pracuję od 18 maja, proszę dać mi trochę czasu abym mogła się zapoznać z pewnymi 
sprawami. 
Radna B. Wójcik 



- będę bardzo wdzięczna aby to pismo znalazło się w dokumentach Rady Miejskiej abym 
mogła się z nim zapoznać. 
Radny J. Chmielarski 
- p. Blicharski też w poniedziałek zgłosił się przypominając o tym piśmie i twierdzi że Pani 
Ula deklarowała że będzie jego sprawa na sesji. 
Pani U. Środa 
- tak ale nie na tej sesji. 
Pani Mecenas 
- w ocenie radnego postępowanie w Urzędzie  toczy się przewlekle. Niezasadny zarzut że nic 
się nie robi w okresie pandemii. Nie można wydawać decyzji spornych a ta sprawa jest 
bardzo sporna. Jest wątek samowoli budowlanej, spór sąsiedzki, Wody Polskie, z opinii 
biegłych wynikają dwa odrębne wnioski.  
Nie można uznać, że jest to prosta sprawa. Zwracaliśmy się do SKO żeby wyznaczyli inny 
organ, wpływają skargi na Burmistrza z jednej i z drugiej strony, wpływają skargi na 
pracowników, zarzucając brak fachowości prowadzącego sprawę, brak zaufania do Urzędu  i 
uznaliśmy że inny organ może poprowadzi sprawę bezspornie. Umknęło Panu Blicharskiemu 
to że w przypadku uchylenia decyzji administracyjnej w  ponownym postępowaniu nie może 
brać udziału ta sama osoba, która wydała uchyloną decyzję. Mogą to poprowadzić 
pracownicy innego wydziału. Obecnie sprawa wygląda tak że będzie przeprowadzona 
rozprawa administracyjna. Czekamy na stanowiska 2 geologów. Wody Polskie to instytucja 
młoda działa od 2 lat, stosunki wodne nie wiadomo kto ma rozstrzygać czy my a czy Wody 
Polskie. Najwłaściwsza jest rozprawa administracyjna z udziałem biegłych. Przez okres 
pandemii przez 3 miesiące były zawieszone terminy administracyjne . Proszę uspokoić Pana 
Blicharskiego że mamy rękę na pulsie sprawa jest w toku. 
Radny J. Jaworski 
- złożyłem interpelacje odnośnie podcięcia drzew przy Wyszyńskiego, naprawę drogi przy 
bloku Nr 15, 
- mieszkańcy ul. Rajskiej proszą o pomalowanie przejść dla pieszych w kierunku OSiR dla 
bezpieczeństwa. 
Pan Przewodniczący 
- proszę od przyszłej sesji interpelacje składać na piśmie. 
Pan Burmistrz 
- udzielił odpowiedzi dla radnych: 
Radny J. Kubiec – przyjrzymy się uchwale w sprawie Regulaminu utrzymania porządku i 
czystości, 
- naprawę dróg, dowiezienie kamienia, wycinkę drzew przyjmujemy, 
- na tym etapie Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego nakazał zrobić ekspertyzę 
budynku, uznaliśmy aby koszty rozłożyć między strony, na razie my zapłaciliśmy, 
- likwidacja dzikich wysypisk temat ciągle aktualny. Fotopułapka jest przemieszczana, 
wskazaliśmy Policji kilka newralgicznych miejsc, nie znam efektu tej kontroli. 
Radny J. Kubiec 
- widziałem na stronach innych Urzędów informacje że pojawiły się śmieci, jeśli nie będą 
sprzątnięte to sprawa trafi na Policję i osoby będą ukarane, u nas też możemy tak zrobić, jest 
to bardzo skuteczne. 
Pan Burmistrz 
Radny R. Dębicki – sprawy porządkowe rozpiszemy do realizacji na wydziały, 
- zagospodarowanie terenów zielonych, niech Wspólnoty zgłaszają propozycje, 
- pustostany to trudny temat, przy BS już 2 razy wchodziliśmy, 
- nie wiem czy były odpowiedzi od właścicieli, jeśli nie powielimy pisma. 
Radny J. Chmielarski – sprawę pism już Przewodniczący wyjaśnił, 



- sprawa p. Blicharskiego, wizja byłaby w toku postępowania administracyjnego. Był w 
poniedziałek, ja nie używałem takich słów że to jest skopiowane, on chciał aby to było 
przedstawione medialnie na sesji, my podchodzimy bardzo poważnie do tej sprawy. W 
czerwcu mamy ustaloną wizję lokalna. Rozprawę administracyjną poprowadzi druga Pani 
Mecenas i będziemy namawiać obie strony do porozumienia, inaczej nikt tej sprawy nie 
wygra, po obu stronach są nieprawidłowości, 
- ścieki do czasu uruchomienia nowej oczyszczalni odwozimy do Jędrzejowa i Wodzisławia. 
Były robione badania przez WIOŚ i Wody Polskie i był problem, nie przyjmowaliśmy do 
starej aż wyniki się poprawiły. Nowa jest w trakcie uruchamiania. 
- droga do p. Jóźwik odpowiemy po rozeznaniu, 
- ceny za odpady jeśli ktoś mówi że za wysokie. Może robiłbyś tak jak kto chce, ja muszę się 
poruszać w ramach prawa. Nasze ceny są jedne z najniższych. Będzie podany harmonogram 
na odbiór wielkogabarytowych odpadów. Problemy są ogromne, teraz problem z 
segregowanymi odpadami nie ma kto odbierać, 
- remont SP Pawłowice będzie robiony, umowa z wykonawcą już podpisana, 
- podatki zawsze są niższe od górnych stawek. Gmina  żeby coś mogła robić musi mieć 
dochód na to co robimy dla mieszkańców. Ciężko pracujemy żeby mogły być efekty, 
- kamień na drogi będziemy dowozić. 
Pan Przewodniczący – nie wiem o ile będzie droższy wodociąg w Łowini, przez to że nie było 
zgody p Chmielarskiego wydłuży się o ok. 500mb. 
Radny J. Chmielarski 
- mogło to kosztować tyle co 2 wywrotki kamienia. 
Pan Burmistrz 
- jest to jedyny w Polsce przykład że Sołtys nie przepuszcza wodociągu. 
Radny J. Strzelec – termin wykonania remontu w MGOZ jest do 1 lipca, taką mają umowę. 
Mają trudności z dostawą drzwi, 
- kamieniec w Przełaju mamy nakaz likwidacji do końca listopada, 
- w Radzie Społecznej MGOZ nie może być nikt z konkurencji. 
Radny A. Stępień – zgłosimy przewoźnikom o przygotowanie rozkładów jazdy, 
- naprawę chodnika zgłosimy do Powiatu, 
- znak drogowy jeśli nie ma go w planie organizacji ruchu to nie możemy go wstawiać, 
- kamień na drogi stopniowo będziemy dowozić. 
Radny K. Prusek – ubytki w drodze powiatowej zgłosimy, 
- droga przez Czekaj zgłosimy do Powiatu, 
- Bugaj przy powiatowej zgłosimy do ZDP, 
- zniszczony asfalt w Krzelowie prosiliśmy o naprawę, 
- koszenie poboczy rozpoczęte. 
Radny W. Tabor – jeśli Nadleśnictwo zniszczyło drogę zwrócimy się żeby naprawili, 
- zmiana w mpzp to osobny temat, 
- dzisiaj jest otwarcie ofert w ZDP od Mierzawy do Sędziszowa 6km plus chodniki 4,1km 
weszło do realizacji do końca listopada, 
- naprawę załamanej ul. Majowej przyjmujemy, 
Pan Burmistrz 
Radny R. Dębicki- pisma w jaki sposób przekazywać radnym? Temat do dyskusji jak to 
usprawnić. 
Radny R. Dębicki  
- wg mojej wiedzy Przewodniczący przekazuje do biura obsługi Rady, dalej to nie działa 
chodzi o to  aby przekazywać informacje radnym. 
Radny P. Jaros 



- Pan rozmywa temat, jeżeli jest do wiadomości RM w Sędziszowie to ja chcę ksero takiego 
pisma mieć. Proszę bzdur nie wygadywać. 
Pan Burmistrz 
- Panie radny jak ty lubisz ostre słowa, o tym już tyle było mowy że radny powinien być 
aktywny w pracy Rady, w merytorycznej pracy na rzecz samorządu nie tylko w krytyce i 
pisaniu skarg. 
Radny P. Jaros 
- to Pan piszesz te skargi a nie ja. 
Pan Burmistrz 
- dostałem doniesienie że byłeś w 2 miejscach jednocześnie, miałem obowiązek to zgłosić, 
- pisma są kierowane jeśli przechodzi przez biuro czy przez e-puap  kieruję do rady, w niczym 
nie przeszkadza żeby przyjść zapytać, zobaczyć. 
Radny J. Chmielarski 
- pytałem czy są jeszcze ciche pisma o których nie wiemy, było pismo z RIO, od Wojewody i 
nie podano do wiadomości. 
Pan Burmistrz 
Radny J. Chmielarski – jeśli chodzi o pomoc dla rolników, nie egzekwowanie tarcza 
antykryzysowa mówi że tego nie wolno, do tych rzeczy indywidualnie podchodzimy, na 
pewno będzie pomoc tam gdzie było zamknięte jak zakłady fryzjerskie, kosmetyczne, hotele, 
gastronomia czy inne jeżeli się zwrócą. 
Za okres od I – IV o 122.000zł wzrosła subwencja oświatowa a wydatki w oświacie wzrosły o 
900tys.  
Radny J. Strzelec 
- to jak to z tymi ograniczeniami w oświacie, w budżecie największe środki to oświata i 
administracja. 
Pan Burmistrz 
- na stypendia to małe kwoty, jeśli chodzi o oświatę to musimy  realizować  to co zostało 
narzucone przepisami prawa. Subwencja oświatowa w żaden sposób nie zaspakaja potrzeb, 
my w tym roku dołożymy 7,2mln. 
- zwracamy się do Rządu o wsparcie dla samorządów. Podstawą jest rok 2019 zmiana w 
podatku PIT z 18% na 17%, podniesiono minimalne wynagrodzenie, zwolniono z podatku 
osoby do 26 roku życia, spowodowało zmniejszenie dochodu o ok. 1,6mln, żadnej 
rekompensaty ze strony Państwa w tym zakresie nie ma. 
Radny A. Stępień – obwodnica 
Radna B. Wójcik – nie potrafię na dziś odpowiedzieć dlaczego nie ma pisma z 4 marca, 
Radny J. Jaworski – przejście dla pieszych z Rajskiej do OSiR  nie znam sprawy, 
sprawdzimy. 
Radny J. Chmielarski 
- w ubiegłym roku był problem z PGE chcieli  opłat za podwieszanie lamp, jak to się 
skończyło. 
Pan Burmistrz 
- nie zakończyło się, jest w zawieszeniu na kilka miejsc nie mamy zgody, czekamy na wyrok 
Sądu , jako Związek Gmin złożyli wniosek, będzie to rzutować na  dalsze sprawy. 
Ad. 25 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący zamknął XXI sesję Rady Miejskiej 
Sędziszów. 
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